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Léto a prázdniny a čas dovolených pokračují…. Jen samé příjemné zážitky přejeme 

všem našim čtenářům i jejich rodinám. 

Zprávy z města 

Zastupitelstvo během letních prázdnin nezasedá. Změnil se i pravidelný rytmus schůzí 

Rady města Planá, která se schází podle potřeby. Svou dovolenou čerpají i pracovníci 

Městského úřadu v Plané. Může se stát, že na vyřízení záležitostí, které jsou v kompetenci 

pracovníka, jenž není zastupitelný, si občané trochu počkají. Každodenně – minimálně 

v rozsahu úředních hodin - je v provozu podatelna, obě pokladny, matrika s evidencí obyvatel, 

ověřování podpisů a listin, sociální oddělení, správa majetku, odbor výstavby a ÚP. Vždy je 

také přítomen alespoň jeden z trojice starosta, místostarosta a tajemnice MěÚ. 

Zastupitelstvo se po prázdninách sejde 8. nebo 15.září 2004 (ještě bude upřesněno). 

Slíbenou informaci o změně zásad prodeje bytů ve vlastnictví Města Planá zveřejníme 

v příštím čísle. 

Prázdniny v knihovně 

Městská knihovna upravuje vždy v červenci a v srpnu půjčovní dobu. Otevřeno je 

v úterý od 9 do 12 h a od 13 do 16 h, ve středu od 12 do 15 h. Do 6.srpna 2004 je knihovna 

zcela uzavřena z důvodu čerpání dovolených. 

Blahopřejeme… 

V červenci 2004 oslavil své 70.narozeniny p. Miloslav Tomášek, který byl po 

listopadu 1989 v prvním volebním období plánským místostarostou. Jeho působení na radnici 

si připomněli při krátkém posezení spolu s ním starosta a bývalí spolupracovníci. Jubilantovi 

popřáli hodně zdraví a ještě mnoho spokojených let. 

Výluky na železnici 

Ve dnech 5. až 20.srpna 2004 probíhá na železniční trati mezi stanicemi Stříbro – 

Planá nepřetržitá výluka kolejí. Náhradní přepravu zajišťují autobusy, některé rychlíky jsou 

odkloněny. Ve dnech 7. až 9.srpna 2004 bude výluka prodloužena až do stanice Mariánské 

Lázně. 

Bližší informace jsou uvedeny ve vývěsní skříňce před radnicí. 

Město Planá prodá dům 

Město Planá nabízí k prodeji rodinný dům v Týnci, čp. 11. Podrobnější informace 

zájemci obdrží od p. J.Barona na MěÚ Planá (až po 9.srpnu t.r.). 



Výstavba sportovních hal v Plané 

Již léta se v Plané volá po vyřešení nedostatku tělocvičen. Jsou zde jen 2 a to jedna 

v Základní škole na náměstí Svobody a druhá v Základní škole Na Valech. To není dostatečné 

pro školní výuku tělocviku, když školy jsou zde 4,ani pro sportovce ve volném čase v době, 

kdy nelze cvičit venku. Kromě toho obě tělocvičny neodpovídají požadavkům na oficiální 

rozměry hřišť pro míčové hry. 

Z těchto důvodů v loňském roce odsouhlasilo zastupitelstvo záměr stavby kryté 

sportovní haly. Byla zpracována studie a v letošním roce bylo dokončeno územní řízení. Hala 

by měla stát za městským stadiónem souběžně s domem s pečovatelskou službou. 

Rozměry základního vnitřního prostoru (hřiště) jsou 42x24 m, aby odpovídaly 

požadavkům na rozměry hřišť všech halových míčových her. Kromě toho zde studie 

samozřejmě počítá s nářaďovnou, šatnami, hygienickým zázemím, dále s tribunami s místy 

pro celkem 240 diváků, s klubovnou i místností pro občerstvení s malým posezením a také 

s výtahem. Hala by samozřejmě měla být vytápěna a to buď plynovým topením nebo 

tepelným čerpadlem. Vedle haly se počítá s parkovacími místy. 

Cena výstavby haly je ovšem kolem 60 mil. Kč. Tuto sumu samozřejmě nelze vzít 

z městského rozpočtu a tak muselo město požádat stát o dotaci. Podkladem pro žádost musela 

být mimo jiné zpracovaná studie a rozpočet nákladů na stavbu. Pravděpodobnost úspěchu 

žádosti o dotaci je ovšem dosti malá vzhledem ke známým problémům státního rozpočtu. 

Žádost tedy bude opakována i v dalších letech a město se bude pokoušet i o jiné zdroje dotací 

(EU). 

Protože získání dotace je nejisté, rozhodlo zastupitelstvo o tom, že bude nakoupena a 

instalována nafukovací hala. První úvahy směřovaly k tomu, že hala bude umístěna nad 

novým míčovým hřištěm vedle městského stadiónu. Hřiště by tak mohlo být využito i v zimě. 

Znamenalo by to ale postavit přípojku plynu a elektřiny, aby hala mohla být vytápěna a 

osvětlena. Dále by se muselo zasáhnout do povrchu hřiště kvůli ukotvení a odvodnění haly. 

Nevýhodou by bylo, že by hala neměla vlastní hygienické zázemí a šatny. 

Z těchto důvodů bylo rozhodnuto o jiné variantě, totiž o postavení nafukovací haly na 

hřišti za školou Na Valech. Vstupem bude hala napojena přímo na školu a bude využito 

školního hygienického zázemí a šaten. Bude také napojena na školní plynovou kotelnu a ze 

školy bude přivedena elektrická přípojka. Rozměry hřiště v hale budou takové, jaké 

maximálně připouští prostor za školou, to znamená asi 44 x 17 m. Asfaltové hřiště bude 

dorovnáno vystěrkováním. Na asfalt bude položen umělý trávník a ten bude zasypán 

křemičitým pískem. Samozřejmě bude položen odvodňovací systém haly. Na rozdíl od 

předchozí varianty se sice musí položit nový povrch hřiště, ale ušetří se zase na stavbě 

přípojek elektřiny a plynu a na plynovém kotli, takže cena bude přibližně stejná, jako kdyby 

se nafukovací hala stavěla u městského stadiónu. 

Hala bude 9 m vysoká, obloukového tvaru, kvůli snížení energetických ztrát 

dvouplášťová. Princip haly je takový, že je do ní vháněn přes tepelné výměníky ventilátorem 

teplý vzduch, který vytváří vnitřní přetlak, a ten drží konstrukci haly. Mimo zimní měsíce se 

do haly vhání vzduch studený. Osvětlení budou zajišťovat zářivková tělesa umístěná na 

bocích haly. Na léto bude hala složena (to trvá cca půl dne) a prostor zde bude používán jako 

běžné hřiště. Hala bude moci být využita pro minifotbal, tenis, volejbal, košíkovou, házenou 

atd. 

Zajímavé bude, že v Plané tak budou moci být využívány dva typy nových povrchů 

(umělý povrch Conipur 2S na hřišti za stadiónem a umělý trávník v nafukovací hale). Hala by 

měla být dokončena do konce října letošního roku. Celá stavba by měla stát cca 3 mil. Kč. 



ing. Karel Vrzala, starosta 

Znovu ke kauze plánská nemocnice 

Již bylo vícekrát v měsíčníku napsáno, že obce tachovského okresu jednají 

s Plzeňským krajem o převzetí plánské nemocnice s tím, že by pak samy zajistily její nové 

zprovoznění. Z tohoto důvodu vytvořily a zaregistrovaly právní subjekt „Svazek obcí 

nemocnice Planá.“ 

V tomto svazku je sdruženo 20 obcí okresu. Jeho předsednictvo již jménem svazku 

vícekrát jednalo s funkcionáři kraje. Svazek obcí má v úmyslu bezúplatně převzít veškerý 

movitý i nemovitý majetek nemocnice a současně ovšem také její dluhy. Svazek nechal 

zpracovat svůj ekonomický rozbor. Rovněž Plzeňský kraj zpracoval svůj ekonomický rozbor. 

Radní kraje tvrdí, že chtějí nemocnici na obce převést, ale bojí se současných právních 

překážek. Situace je totiž komplikována exekucemi, které postihují majetek nemocnice. U 

soudu se řeší právní problémy, které se týkají rozsahu majetku, který může být exekucí 

postižen. Z těchto důvodů svazek obcí navrhoval uzavření smlouvy o budoucí smlouvě, na 

základě které by se kraj zavázal převést svazku obcí majetek nemocnice, až to bude právně 

možné. Mezitím by zástupci svazku jednali s věřiteli nemocnice o splátkách dluhů a zastavení 

exekucí. S uzavřením takových smluv však rada kraje váhá. Bojí se, aby se nedopustila právní 

chyby. 

Nyní se situace zkomplikovala i tím, že byl na majetek nemocnice prohlášen konkurs. 

Konkurs ovšem neznamená, jak se někdo mylně domnívá likvidaci nemocnice, ale jde 

především o likvidaci dluhů. 

Zástupci svazku obcí již jednali i se správcem konkursní podstaty. Ten zatím zjišťuje 

okruh věřitelů, rozsah dluhů přihlášených do konkursu a rozsah majetku, který bude 

konkursem postižen. Dne 25.5. se konala jedna ze schůzek zástupců sdružení obcí s radou 

kraje. Na této schůzce nebyl učiněn konkrétní závěr. Rada se vyjádřila, že musí nechat 

zpracovat právní rozbor situace. Ani na další schůzce dne 23.6. nebyl učiněn žádný závěr. 

Ing. Karel Vrzala, starosta 

Reorganizace MŠ 

V minulém čísle PM jsme slíbili zveřejnit více informací o připravované reorganizaci 

mateřských škol v Plané. Zveřejňujeme proto důvodovou zprávu k tomuto záměru 

připravenou pro 17.jednání ZMP. 

Mateřské školy v Plané mají každá kapacitu 120 dětí, celkem 240. V roce 1997 se 

rušila MŠ Nádražní pro malý počet docházejících děti a děti byly rozděleny do MŠ 

Havlíčkova a Smetanova. Ani tehdy již nebyla kapacita těchto školek využita a bylo 

konstatováno, že s ohledem na stále se snižující počet narozených dětí bude nutné v budoucnu 

se využitím mateřských škol opět zabývat. Vývoj tuto úvahu potvrdil. Počet dětí ve školkách 

se stále snižoval a jakžtakž přijatelného naplnění školek bylo dosahováno tím, že byly 

přijímány i děti nepracujících matek a děti z okolních obcí. Od září t.r. je do obou MŠ 

zapsáno celkem 150 dětí (70 MŠ Havlíčkova a 80 MŠ Smetanova). Podle evidence obyvatel 

(pokud nedojde k podstatnému přírůstku např. přistěhováním) se počet dětí bude dále 

snižovat, kapacita zařízení bude využívána stále v menší míře. 

Tato skutečnost se negativně projevuje již nyní a to takto: 



1. Od září 2004 se snižuje počet učitelek MŠ Havlíčkova, úměrně se snižuje i úvazek 

provozních zaměstnanců, protože Krajský úřad PK podle platného předpisu přidělí mzdové 

prostředky spočítané na počet zapsaných dětí. Příští rok se tato situace může opakovat. 

2. Náklady na provoz mateřských škol stále rostou. Roste potřeba větších oprav, je 

nutné obměňovat inventář a vysoké náklady přinášejí především nové hygienické požadavky 

a předpisy pro provoz školních jídelen. Náklady narostly i přechodem školek do právní 

subjektivity (samostatné účetnictví, vybavení atd.). Výše nákladů je víceméně stabilní a není 

přímo závislá na počtu zapsaných dětí. 

3. Naopak se snižují příjmy, které jsou přímo závislé na počtu zapsaných dětí, protože 

jen na zapsané děti město dostává dotaci od Krajského úřadu Plzeňského kraje. Dalším 

příjmem je příspěvek od rodičů na neinvestiční náklady, jehož výše je limitována (maxim. 30 

% těchto nákladů). Pokud by tento příspěvek neúměrně narůstal, určitě by se to dále negativně 

odrazilo na počtu zapsaných dětí. 

Z rozpočtu města je mateřským školám – příspěvkovým organizacím poskytován 

příspěvek na provozní náklady a na velké opravy a tento příspěvek stále poroste z výše 

uvedených důvodů. 

Rada města se situací v mateřských školách zabývala již vícekrát. Nakonec rozhodla 

předložit zastupitelstvu návrh na sloučení mateřských škol do jednoho právního subjektu 

k 31.12.2004 a vyhlásit na místo ředitelky sloučených MŠ konkurz. 

K návrhu na sloučení obou mateřských škol do jedné vedly Radu tyto důvody: 

1. jestliže budou i nadále klesat počty dětí v MŠ, bude se snižovat počet tříd. Budova 

MŠ Havlíčkova je postavena tak, že náklady na provoz budovy budou v podstatě pořád stejné, 

ať tam budou 4 třídy nebo třeba jen jedna. Naopak pavilónové uspořádání MŠ Smetanova 

umožní v případě snížení počtu tříd opustit celý jeden pavilón a tento využít pro jiné účely 

města (nebo jej zakonzervovat). 

2. žádoucí by bylo zorganizovat stravování dětí tak, aby v provozu byla jen jedna 

školní jídelna, která by byla vybavena plně v souladu s požadavky hygieniků a maximálně by 

přitom byla využita její kapacita. 

3. snížily by se náklady související s řízením a organizací MŠ.Nyní vede každá MŠ 

své samostatné účetnictví včetně mezd. Za to každá platí cca 85 tis.Kč ročně. Spojením této 

agendy do jedné by došlo ke značné úspoře. Další duplicitní náklady – daňové poradenství, 

metodické materiály, apod. Vedení každého samostatného právního subjektu vyžaduje 

značnou orientaci v ekonomice, právních předpisech a dalších oborech, schopnost chápat 

souvislosti v účetnictví (pro možnost kontroly práce účetní) a to není lehké. 

4. při větším počtu pracovníků u jednoho zaměstnavatele by se lépe a operativněji 

řešily pracovněprávní záležitosti (zastupování, zajištění provozu o prázdninách, lepší využití 

specializace učitelek, snižování počtu zaměstnanců při poklesu počtu dětí,apod.). 

Zastupitelstvo návrh Rady přijalo v plném rozsahu. Konkurz na výběr ředitelky bude 

vyhlášen koncem měsíce srpna tak, aby proběhl během měsíce září 2004. Rada pak na 

základě doporučení výběrové komise vybere a se souhlasem KÚ PK jmenuje novou ředitelku. 

M.Mertlová 

(Další články – o MŠ Havlíčkova a ZŠ Na Valech byly připraveny již pro PM č. 6, ale 

pro nedostatek místa je zveřejňujeme až nyní.) 



Kde se dětem skutečně líbí... 

Do své již 42. sezóny vstoupí předškolní zařízení s nejdelší tradicí v Plané - mateřská škola 

v Havlíčkově ulici - kam děti nepřetržitě docházejí již od roku 1963. Tato škola se postupem let stala 

moderním stánkem péče o nejmladší generaci obyvatel Plané a okolí. Škola totiž pracuje podle 

vlastního programu ,,Stonožka“, sestavovaného přímo na podmínky a možnosti tohoto zařízení. 

     Program v sobě mimo jiné zahrnuje především všestrannou péči o rozvoj osobnosti 

každého dítěte. Na škole tak mimo běžnou výchovnou činnost pracují již celá léta výtvarný, 

ekologický a hudebně-pohybový kroužek, kroužek dovedných rukou - dětem s vadami řeči se 

pravidelně věnuje klinický logoped, je zajišťován předplavecký výcvik, návštěvy divadel, společné 

výlety rodičů s dětmi, zúčastňujeme se různých soutěží a závodů, navštěvujeme výstavy, atd., atd. 

Zkrátka - to, co je na jiných školách vydáváno za nadstandard, je v tomto zařízení běžnou náplní 

každodenní práce s dětmi. Není proto divu, že výsledky práce s dětmi byly nedávno vysoko 

hodnoceny i Školní inspekcí ČR. Toho všeho si je vědom i Městský úřad v Plané, který do mateřské 

školy v Havlíčkově ulici v posledních letech investoval značné finance, díky kterým mohla být škola 

např. zbavena nevyhovující kotelny a napojena na centrální výtopnu, mohly být opraveny vodovodní 

rozvody, vymalována budova, okna osazena žaluziemi, školní kuchyně vybavena vzduchotechnikou a 

množstvím dalších věcí včetně nerezového nádobí. Všechny tyto investice dnes umožňují efektivní 

provoz s mnohem menšími náklady, nežli v jiných zařízeních tohoto druhu. 

Na školu v těchto dnech směřují četné dotazy rodičů. Nejčastěji se ptají obyvatelé okolních 

obcí, zdali mohou dávat své děti právě k nám. Všichni rodiče, plánští i z okolních obcí a osad, se 

mohou naprosto svobodně rozhodnout, kam své děti umístit. Smlouvy o umisťování dětí do školských 

zařízeních jsou uzavírány mezi obcemi a ne s jednotlivými zařízeními. Zároveň nejsou opodstatněné 

spekulace o tom, že v případě uzavření některé z mateřských škol v Plané bude uzavřena právě ta 

naše z důvodu nedostatečné kapacity. Na obou školách v Plané jsou kapacity stejné. Ptají se i rodiče 

dětí, které vyžadují zvláštní dietetickou péči, zdali to zvládneme... Ano, zvládneme - vždyť v nedávné 

době se náš plně kvalifikovaný personál v kuchyni takto dokázal bez jakýchkoliv problémů postarat 

dokonce o dvě děti s rozdílnou dietou... Dotazů je samozřejmě celá řada. Rodičům, kteří mají zájem o 

umístění svých dětí do našeho zařízení, nejraději doporučujeme osobní návštěvu, kde jim ráda vše 

vysvětlím a hlavně - školu jim ukážeme. Věřme, že i nadcházející 42. sezóna mateřské školy 

v Havlíčkově ulici bude pro toto předškolní zařízení dalším krokem k úspěšné budoucnosti. 

Za kolektiv učitelek L.Brabcová 

Co jsme ještě nevěděli......... 

...... všechno jsme se dozvěděli 

V pátek 4.června probíhala na ZŠ Na Valech prezentace zemí, jež se společně s naší 

školou účastní projektu Comenius s názvem "Different but Equal".Hlavním cílem této akce 

bylo přiblížit žákům školy kulturu, zvyky i běžný život Španělů, Italů a Němců. 

Na samém začátku si všichni žáci vyplnili dotazník s velmi zajímavými, avšak 

nelehkými otázkami o zemi, kterou si se svými spolužáky pro prezentaci ve třídě vybrali. 

Víte například,kolik má v průměru typická španělská rodina dětí? Nebo italská? Jak se 

starají Španělé o své staré spoluobčany? Nebo Němci? Jaký čas tráví německé děti ve škole? 

Nebo španělské?.... Po tomto "peprném" testíku, který naštěstí nikdo neznámkoval, se práce 



ve třídách rozběhla naplno. Tu se vařilo, míchalo, opékalo a ochucovalo, tu zase zpívalo, 

hrálo a tancovalo... Připravovala se typická německá, italská a španělská jídla, vyráběly se 

mapy, vlajky, a dokonce i auta! Děvčata z 9.třídy se dala do šití tradičních španělských krojů 

a pak si s prvňáčky zatančila i španělské tance. 

Škola to dopoledne připomínala tak trochu mraveniště. Všude se pilně pracovalo a 

pomáhalo, kdo jak uměl. Na závěr všeho toho snažení se pak ochutnávalo, okukovalo, 

hodnotilo a tleskalo.... 

Teď už asi každý žák naší školy zná italské špagety, španělské flamengo či německé 

klobásy..... 

ERION: Muzikanti z Plané stále úspěšnější 

Řeknete-li v Plané před školáky, studenty či učni slovo Erion, určitě se dočkáte bouřlivé 

odezvy. Není totiž žádným tajemstvím, že polovinu členů této dnes již celostátně známé pop-rockové 

kapely můžete potkat právě v Plané. Jmenovitě Jiřího Fejta ml. (kapelníka a kytaristu), Martina 

Mahdala (zpěváka), Martina Petříka (bubeníka) a nového člena skupiny – Romana Havlíčka 

(klávesistu). Kapelu Erion jistě mnozí znají nejen z koncertů, ale také z rádií Egrensis, Dragon, Šumava, 

ale také z Českého rozhlasu 1 - Radiožurnálu. Skupina ve svých začátcích, pod někdejší hlavičkou „Bez 

názvu“, v Plané několikrát koncertovala – např. na náměstí, při mrazivých oslavách Silvestra 2000, na 

Česko–německém hudebním festivalu, či na Plánské struně. A zcela aktuálně - před pár dny jsme je 

měli možnost slyšet na plánském koupališti, kde sklidili obrovský úspěch… 

Dnes se tedy jmenují Erion (což v překladu ze starořečtiny znamená „vlna“) a 

v západních Čechách i mimo ně jsou již ostřílenými hudebními „pistolníky“, kteří už hráli 

společné koncerty s takovými formacemi, jako Mňága a Žďorp, Damiens či Kečup. Se svou 

líbivou muzikou teď sbírají jeden úspěch za druhým i na republikové hudební scéně. Mnozí 

plánští občané jistě vlastní jejich album na CD či MC, které vloni Erion vydal u Popron Music 

(kdo by je chtěl získat – může zajít např. do papírnictví „U Dědka“ a tam si je koupit). Album 

„Bez názvu“ bylo pokřtěno vskutku slavnými kmotry – známým zpěvákem a rockerem 

Ladislavem Křížkem a ještě známějším spisovatelem Vladimírem Páralem. A právě zpěváka 

Ladislava Křížka mohou všímaví pozorovatelé dosti často vídat v Plané, v Bohušově ulici – u 

managera skupiny Erion. Za návštěvami jsou prý společné hudební plány… 

Jejich zatím posledním velkým úspěchem je bezesporu získání Zlaté České dvanáctky od ČR 1 

- Radiožurnálu, kterou přebírali v Praze spolu s Danielem Landou, Markem Ebenem, kapelami 

Čechomor, Chinaski, a dalšími za to, že se vloni drželi na předních místech prestižní hitparády 

Radiožurnálu „Česká 12“ se svojí známou písničkou „Pohodovka snů“. Ta se tím pádem dostala mezi 

12 nejposlouchanějších skladeb roku 2003. „Tohle hudební zlato pro nás znamená opravdu mnoho a 

je zavazující. Jsme rádi, že se o našem městě povídá i mezi hudebními veličinami a celebritami. Vždyť 

už jsme se letos zase 15 týdnů drželi v čele jiné prestižní hitparády – Formule POP, před řadou 

známých zpěváků a kapel. Proto nechceme usnout na vavřínech. Máme spoustu nových písniček a 

vypadá to, že na podzim opět strávíme pár týdnů ve studiu při přípravách nové desky a dost možná i 

videoklipu. Ani v létě příliš neodpočíváme. Na 20. srpen máme pozvání, abychom na hlavní scéně 

spolu s Chinaski a Mňágou a Žďorpem zahajovali Vizovické Trnkobraní, což je jeden z největších 

hudebních festivalů u nás. Týden předtím hrajeme v Hronově, kde jsme se před časem také moc líbili... 

Veškeré další koncerty, novinky, soutěže o CD, MC a trička, diskusi, fotky a další zajímavosti najdou 

lidé na internetu, na www.erion.cz,“ říká kapelník Erionu Jiří Fejt ml. Nám nezbývá, než skupině Erion 



poděkovat za vzornou hudební reprezentaci města, popřát mnoho muzikantského štěstí i umu – a ať 

je co nejčastěji slýcháme z rádií i z pódií… 

Ing. Karel Vrzala, starosta 

ZŠ Planá, Na Valech 

V letošním školním roce se uskutečnilo na ZŠ Na Valech mnoho nejrůznějších akcí. Tyto akce 

jsou pro žáky zpestřením výuky, používají se nové metody a formy práce, které mnohé žáky více 

motivují. 

Snahou vyučujících je neustále dětem předkládat nutnost znalosti cizích jazyků. Z tohoto 

důvodu bylo pro žáky připraveno mnoho aktivit, které je nutily komunikovat s žáky z jiných zemí. 

Společným jazykem byla němčina nebo angličtina. 

Jedním z již pravidelných zářijových projektů, je „Den evropských jazyků“. Každá třída II. 

stupně si vybere jeden stát a celý týden získává informace ze všech dostupných zdrojů. Své poznatky 

potom prezentuje na výstavce v prostorách školy. 

Úspěšná byla balónková akce, vrátilo se celkem 8 pozdravů ze SRN. Žáci si v rámci projektu 

COMENIUS dopisují s dětmi z Itálie, Španělska a Německa. Seznamují se s kulturou jednotlivých zemí 

formou projektu „ Vše,co se můžeš o zemi dozvědět.“ V tomto projektu je důležitá spolupráce 

učitelů, neboť problémy, které trápí nás, jsou podobné i v ostatních zemích, a proto si vytváříme síť 

vzájemné pomoci a rad. Některé myšlenky a nápady z ostatních států můžeme využít i v našich 

podmínkách. Naši žáci měli možnost účastnit se společných akcí v týdnu návštěvy z výše uvedených 

států (malování na hedvábí, drátkování kamínků, sportovní soutěže, návštěvy hornického a 

pivovarnického muzea, výlet do Prahy, Mariánských Lázní, Karlových Varů a na hrad Loket). 

Výborná je spolupráce s naší partnerskou školou v Griesbachu a Mähringu. Společně jsme 

uspořádali několik akcí. Zahájení běhu do Bruselu pod Dylení na německé straně, my jsme běželi na 

západ do Bruselu a naši přátelé na východ do Rigy. Do cíle jsme se dostali 1. května - v den vstupu ČR 

do Evropské unie. 

Společné vánoční vystoupení v plánském kostele Nanebevzetí Panny Marie je již dlouholetou 

tradicí. V souvislosti se vstupem do EU se uskutečnil v naší škole workshop (pracovní dílny). Vyučující 

připravili pro malé žáčky 1.-5. tříd činnosti, které mohly dělat i děti z Griesbachu a nemusely spolu 

komunikovat a přesto dokázaly spolupracovat – nabídka byla sportovní, hudební, výtvarná, pracovní. 

Dětem se dařilo zapojovat i své znalosti angličtiny a němčiny. Formou her probíhala výuka anglického 

jazyka. Společně s německou školou jsme uskutečnili Den stromů v Mähringu, výlet do Regensburgu, 

závody v lehké atletice v Griesbachu. Zde jsme byli velmi úspěšní. 

Co se týká nových aktivit na naší škole, chtěla bych vzpomenout na vyučování ve „Skřítkovské 

škole“. Žáci se učili podle připravených plánů, ale motivace měla pohádkový námět a hlavně se zde 

pracovalo s přírodní tématikou. „Čertovská škola“- Mikuláš a vánoční zvyky. Zároveň den otevřených 

dveří pro rodiče, musím však přiznat, že zájem rodičů byl malý. Zpívání u Vánočního stromu bylo 

připraveno pro rodiče i žáky a myslím, že byla vytvořena velmi příjemná atmosféra. 



Velikonoční zvyky se objevily v projektu „Barevný týden“. Při víkendovém pobytu „Čekání na 

Velikonoce“se pletly pomlázky, malovaly kraslice a hrálo se mnoho společných her. Koncem dubna 

naše škola ožila různými čaroději, čarodějnicemi a čarodějnickými učni v projektu „Čarodějnická 

škola“. 

Velmi pěknou akcí bylo rozloučení se školou a těšení se na prázdniny „Indiánské 

léto“. Vyučující připravili pro děti z naší školy, budoucí prvňáčky a rodiče odpoledne plné 

soutěží a her. V úvodu předvedly naše úspěšné gymnastky své sestavy a starší dívky taneční 

vystoupení a sklidily velké uznání. Potom se děti rozběhly na jednotlivá stanoviště, kde plnily 

zajímavé úkoly, po vyplnění kartiček tiskátky si opékaly na ohni špekáčky, předváděly třídní 

indiánské pokřiky a pěkně se zpívalo. 

Naše škola se účastní soutěží v matematice, v recitaci, ve čtení, výtvarných a sportovních 

soutěží. Dobrých výsledků jsme v letošním roce dosáhli v matematice. 

Je nutno se také zmínit o velmi pěkném zápisu dětí do první třídy. Budoucí prvňáčci prošli u 

zápisu pohádkovou školou, pro ně to byla zábava a pro učitele hodnocení zralosti dětí a pohovor 

s rodiči. 

Jistě by bylo ještě mnoho dalších aktivit, o kterých by se dalo psát, ale chtěla jsem jenom 

ukázat na práci našeho kolektivu, který, myslím, pracuje velmi dobře a doufám, že ještě přibudou 

další projekty pro zpestření výuky. 

O všech našich akcích je možno se informovat na našich webových stránkách www.valy.pc.cz. 

Ráda bych ještě poděkovala našemu SRPDŠ (Sdružení rodičů,přátel a dětí školy), které nám 

pomáhá nejen finančně, ale i spoluprací. Z jejich iniciativy se škola zapojila do projektu Adopce na 

dálku a podporuje jednoho indického chlapce, aby mohl chodit do školy a dostalo se mu základního 

vzdělání i základní zdravotní péče. 

Za to, co vyučující ve školním roce 2003/2004 udělali nejen ve své pracovní době, ale velice 

často i ve svém volnu, bych chtěla veřejně celému pedagogickému sboru poděkovat a vyslovit přání, 

že tyto akce se stanou tradicí naší školy. 

Jana Basáková, ředitelka 

 

http://www.valy.pc.cz/


Předpokládaná nabídka 

ZÁJMOVÝCH KROUŽKŮ 

A OSTATNÍ ZÁJMOVÉ ČINNOSTI 

DDM při ZŠ Planá Nám. 

Pro školní rok 

2004/2005 

zájmová činnost sport.zaměření: 

-florball pro chlapce i dívky od 10 let 

-stolní tenis pro chl.i dívky od 8 let 

-odbíjená pro děti od 10 let 

-fotbalová přípravka pro chlapce od 6 let 

-šachy pro děti od 8 let 

-pohybová průprava pro děti 2.-3.tříd 

-tenis pro děti od 8 let 

  

ostatní zájmová činnost: 

-divadelní kroužek 

-hudební pro děti od 7 let 

-keramický pro děti škol.věku 

-plastikový modelář pro děti od 10 let 

-výtvarný kroužek 

-rybářský pro chl.i dívky od 9 let 

-recitační kroužek 

  

další oblasti zájmové činnosti 

pro které jsou podmínky, ale chybí vedoucí: 

- lehká atletika, cvičení rodičů a dětí, pohyb.průprava pro 

 prvňáky,judo (karate),taneční kroužek,přípravka pro sport. 

 Gymnastiku,jazyková přípravka,košíková……….. 

  

Důležitá informace: 

  



-sdělení o skutečné nabídce, časovém rozvrhu, výši zápisného budou 

 v písemné podobě k dispozici v týdnu otevřených dveří DDM, nám.Svobody 

 od 6.9.2004 do 10.9.2004 do 16.30 h. 

-zápis do pravidelné zájmové činnosti bude probíhat na DDM od 13.9.2004 

 do 17.9.2004 do 16.30 h. 

-informaci o podmínkách práce v zájmových útvarech podá ved.DDM. 

Plážový volejbal 

Zájem sportovní veřejnosti o hru plážového volejbalu předčil všeobecné očekávání a proto 

upozorňujeme, že je třeba si termín hry domluvit osobně předem u správy koupaliště nebo na tel.: 

374 798 441, mobil 607 815 364, kde budou poskytnuty veškeré informace. 

Poděkování sponzorům 

Starší žáci BKV Planá spolu se svými trenéry a příznivci chtějí touto cestou poděkovat 

všem, kteří se celý rok finančně, organizačně i materiální pomocí podílejí na konání různých 

sportovních akcí tohoto oddílu. Poslední akcí bylo rozloučení s fotbalovou sezónou koncem 

června. Na jejím pořádání se podíleli hlavně tito sponzoři: DAPA Karlín, Večerka p. 

Kokorudi, Hospůdka u Lafatů, Maso-uzeniny Zacpal, Sport Bumerang, Potraviny Rožánkovi, 

Potraviny Prokopcovi, Mototechna p. Vaculíkové, Lékárna pod věží, Autosoučástky p. 

Vilímové, Elektro p.Štrunc, Bufet u Jakuba, Malířství p. Horák, Bar u plameňáka p. Jan 

Sádlík, Květiny p. Zahradníková, Ovoce a zelenina p.dr. Volšík, Železářství p. Zdvihal. Všem 

jmenovaným moc děkujeme a těšíme se na další akce, na které všechny srdečně zveme. Už 

koncem srpna budeme k vidění na stadiónu. 

R.Sádlík 

Sezóna Petra Kasla 

Na světový šampionát v duatlonu 2004 nebude Petr Kasl vzpomínat v nejlepším. 

V Belgii startoval mezi muži, tedy v kategorii elite. Přestože patřil mezi absolutně nejmladší, 

nastupoval se slušnými ambicemi. Jeho Achillovou patou jsou ale jarní pyly a na ty tentokrát 

„dojel“. Už na třetím kilometru nemohl dýchat, trápil se, ale přesto nevzdal a časem těsně pod 

dvě hodiny obsadil 57. místo. Vše si vynahradil a skvělého úspěchu dosáhl před dvěma týdny 

na Mistrovství ČR v atletice a na Českém poháru v duatlonu. Ačkoliv ještě před měsícem 

nebyl schopný běhat kvůli zdravotním problémům, překvapil všechny pesimisty, když na 

mistrovství ČR v atletice na 10 km trati dosáhl skvělého času 31,10 a zároveň osobního 

rekordu. Zlepšení téměř o půl minuty mu zajistilo 8. místo mezi muži. Letos se dávala 

bronzová medaile za čas 30,45. Pokud mu bude sloužit zdraví, chtěl by se pokusit o medaili 

příští rok. Je to pro něj obrovská motivace. 

O den později Petr čekal ČP v duatlonu pořádaný rovněž v Plzni. Zde předvedl, že 

patří k nejlepším duatlonistům ve své kategorii i k nejlepším mezi muži. Svoji kategorii 

suverénně vyhrál s náskokem téměř minuty a mezi muži skončil třetí se ztrátou 16 s na 

prvního Daniela Fekla.Trať o délce 5 - 20 - 2,5 km Petrovi moc nesvědčila. Únava 

z pátečního závodu byla velice znát. Měl krátkou dobu na regeneraci. Do závěrečného 2,5 km 

běhu se objevil na 3. místě, které si udržel až do cíle. 



Z Plzně si nakonec odvážel dva poháry. Jeden za třetí místo mezi muži a druhý za 

suverénně první místo ve své kategorii do 23 let. Tato výhra mu také zajistila účast na ME 

v Anglii. 

Petr děkuje všem sponzorům, kteří mu pomáhají, a bez kterých by se neobešel. Hlavně 

nyní, když jej přijali na vysokou školu. 

Děkuje firmě Popov, CZK plus, Městu Planá, zelenině pana Miklase a Lékárně pod 

věží p. Tomáškové. 

Hana Kaslová 

Kulturní nabídka 

Městské kulturní středisko nabízí v srpnu možnost návštěvy Galerie ve věži 

v obvyklých hodinách. Jiné akce z důvodu dovolené v tomto měsíci nekoná. Obvyklý přehled 

plánovaných akcí zveřejníme zase v čísle 9/2004. 

Kladrubské hudební léto 

Obec Kladruby ve spolupráci s Národním památkovým ústavem v Plzni pořádá 

hudební festival KLADRUBSKÉ LÉTO 2004 (XXVII. ročník). 

Tento ročník se ponese v duchu Roku české hudby, který vyhlásilo Ministerstvo 

kultury ČR. Je zcela opodstatněné, že nezapomínáme na velikány české hudby. Proto i my 

chceme přispět k této významné události speciálně připraveným koncertem Pocta české 

hudbě, který se uskuteční na závěr letošního cyklu. Je to naše odměna všem věrným 

návštěvníkům Kladrubského léta, ale také pozvání těm, kteří do Kladrub ještě nezavítali. 

I pro letošní festival se nám podařilo zajistit pestrý a kvalitní program s vynikajícími 

sólisty a k tomu ještě jedinečné prostředí kladrubské katedrály, které celkový dojem 

umocňuje. 

Přijměte naše pozvání na tento svátek klasické hudby, přijeďte do Kladrub strávit čtyři 

krásná odpoledne, naplněná uměleckými zážitky a pohodou. 

Vaše návštěva nás posílí při přípravě XXVIII. ročníku Kladrubského léta. 

Vaši pořadatelé 

Program : 

Sobota 31.7.2004                              1. koncert                                      15.00 hod. 

                                                           Zuzana Němečková - varhany 

                                                           Roman Fojtíček - saxofon 

                                                           Markéta Bechyňová - zpěv 

Na programu : J. Stanley, G.F. Händel, J.S. Bach, J.G. Walther, L. Vinci, B. Marcello, 

A. Dvořák, F.X. Brixi, J.K. Vaňhal, A. Piazzolla, F. Mendelssohn-Bartholdy, G. Bizet 

.................................................................................................................................. 

Sobota  7.8.2004                                   2. koncert                                  15.00 hod. 

                                                         Lenka Baarová - flétna 

                                                 THE  BAAROVA  ORCHESTRA 



                                                           Jan Niederle - dirigent 

Na programu : F. Geminiani, T. Albinoni, F. Benda 

.................................................................................................................................. 

Sobota 21.8.2004                                   3. koncert                                   15.00 hod. 

                                                           VIVALDI ORCHESTRA PRAGA 

                                                           Václav Návrat - umělecký vedoucí 

Na programu : G.F. Händel, J.S. Bach, F.I. Tůma, G. P. Telemann, A. Vivaldi 

.................................................................................................................................. 

Sobota 28.8.2004                                   4. koncert                                   15.00 hod. 

                                                           Pocta české hudbě 2004 

                                                           VIRTUOSI  DI  PRAGA 

                                                           Mariana Pillárová - soprán 

                                                           Jiří Sulženko - bas 

                                                           Aleš Briscein - tenor 

                                                           Oldřich Vlček - dirigent 

Na programu : J. Suk, L. Janáček, A. Dvořák, B. Smetana 

Tento koncert je pořádán za finanční podpory Ministerstva kultury ČR v rámci 

programu „Česká hudba 2004 - nedílná součást evropské kultury.“ 

.................................................................................................................................. 

Všechny koncerty se konají v klášterním chrámu Nanebevzetí Panny Marie. 

Vstupné : 70 Kč (děti do 6 let v doprovodu dospělé osoby mají vstup i dopravu 

zdarma) 

               240,- Kč  předplatné celého cyklu 

Informace a předprodej : Obecní úřad Kladruby, tel. 374 631 722, 374 631 776 

                                         Městské kulturní středisko Tachov - Infocentrum tel. 

374 723 740 

Autobusová doprava na koncerty : 

místo                           čas                              cena zpát. jízdenky 

Planá a.n.                     13.25                          30 Kč 

Tachov a.n.                  13.40                          30 Kč 

Bor a.n.                       14.00                          25 Kč 

Stříbro a.n.                  14.20                          20 Kč 

Stříbro - Plzeňka          14.25                          20 Kč 

Kladruby - klášter        14.35                          (zpět po téže trase) 



Inzerát 

STAVEBNÍ SPOŘITELNA 

ČESKÉ SPOŘITELNY 

Potřebujete si pořídit, opravit nebo modernizovat Vaše bydlení? 

Nejlepším řešením je stavební spoření a úvěry od BUŘINKY  

a) stavební spoření: 

- roční výnos až 6,9 % díky pevnému úroku a státní podpoře 

- nejnižší úhrada za vedení účtu 

- prémie až 1.000,- Kč pro všechny děti a mládež do 18 let 

b) úvěry na bydlení 

- úvěry ze stavebního spoření  - jen 4,75 % roční úroková sazba 

- překlenovací úvěr - výhodná roční sazba 5,25 % 

- úvěr ŠAMPION - bez úspor a pevná splátka po celou dobu trvání úvěru. 

  

Ing. Jindřich Prokopec 

obchodní zástupce 

Stavební spořitelny České spořitelny 

mobil 737 180 906 

Inzerát 

FUN B SPINNING.CENTRUM TACHOV 

Tachov, Ve Vilkách 1957, Fitness JANNY 

KOUPALIŠTĚ TACHOV 

Sobota 7.8. od 16 h., 17:15 h., 18:30 h. ... 

Neděle 8.8. od 16 h., 17:15 h., 18:30 h. ... 

SPINNING VÍKEND 

KOUPALIŠTĚ PLANÁ 

Sobota 14.8. od 16 h., 17:15 h., 18:30 h. ... 

Neděle 15.8. od 16 h., 17:15 h., 18:30 h. ... 

Bližší informace Vám ráda podá Miluška na telefonu 608 280 621 

www.funb.cz, www.tachov.cz 

Inzerát 

Konkurz pro dvě děvčata z Plané, která mají zájem o výuku jízdy na pony shetland. 

Kontakt : p. Baláková, Kříženec 10, tel : 605 008 285 

http://www.funb.cz/
http://www.tachov.cz/


Inzerát 

Hledáte nevšední dárek k svátku, narozeninám, výročí, pro své známé či příbuzné ? 

darujte pobyt večerní nebo denní pro dva v klidném privátu. K dispozici je sauna 

(suchá, mokrá), hydromasážní vana whirpool, solárium. K odpočinku zrcadlové letiště. 

Kontakt : 605 008 285 

Inzerát 

Masérské služby : Vladislava Pešelová, tel : 723 554 687 

Inzerát 

Pronajmu ihned byt 2+1 v Plané. Informace na mob. telef. čísle 721 611 478. 

Inzerát 

Firma D+D Milan Doubek 

Čištění peří, šití prošívaných dek, peřin a polštářů. 

Prošívaná deka  850 Kč, peřina  790 Kč, polštář  219 Kč 

Ceny jsou včetně kvalitní sypkoviny, šití a čištění peří. 

Doprava zdarma!!! 

Tel.č. 608 305 506 

Inzerát 

Nabízíme rekvalifikační kurzy – masér, saunér, pedikúra. Akreditováno MŠMT. 

Možnost získání živnostenského listu. Individuální výuka a přístup. Tel. 602 478 448, 

604 238 911. 

Inzerát 

Kadeřnictví – Miroslava Králová, nám. Svobody 11 – 2.patro. Telefon 374 794 665, 

606 529 424. 

Inzerát 

Vaše samota je minulost. Denně se potkáváme, ale často se míjíme. Naše seznamka 

podává pomocnou ruku všem osamělým.Vybrat partnera si můžete v naší kanceláři nebo při 

naší osobní návštěvě. Nečekejte a svým prvním krokem ovlivněte svůj další život. Zhotovíme 

fotografie na počkání. Navíc pro zaregistrování do našeho systému bude pořízen 

videozáznam. 

Seznamka se zaváděcími cenami (50 % sleva do 30.9.2004).Kontakt: 775 052 220, 

777 282 100. E-mail: pavla.finance@tiscali.cz 
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